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Tisztelt Elnök Asszony !

A Házszabály 94.§-ának (1) bekezdése alapján írásbeli kérdést intézek dr . Németh Imre
miniszter úrhoz :

Megtörténik-e a megelőlegezés a kincstári egységszámláról (KESZ) a gazdák részére a
termelői, uniós támogatások vonatkozásában, még 2oo4. II . félévében ?

Tisztelt Miniszter úr

A 2oo4-es gazdasági évre az agráriumban súlyos likviditási válság alakult ki, amit az
érvényben lévő támogatási és rendtartási rendszerek közül sem a nemzeti, sem az uniós, az 1 .
félévben nem enyhítették, hanem tovább súlyosbították, mert :

A továbbélő nemzeti támogatások ügyében még nem született meg a megállapodás az
Unióval, így az érvényben lévő támogatási rendeletnek a gazdálkodók semmiféle
hasznát nem látták .

Az uniós rendtartás szerint a közvetlen uniós termelői támogatásokat pedig
Brüsszelből csak 2oo5-ben utalják át . Ezek a tetemes összegek (közel 8o milliárd
forint) hiányoznak a gazdálkodók likvid pénzkészletéből .

A helyzetet a gabonaágazatban az is súlyosbította, hogy az egyébként kedvező
intervenciós felvásárlási rendszer is a kereskedők hasznát maximalizálja, és nem a
gazdálkodói biztonságot szolgálja . Az a tapasztalat, hogy a 26 ezer forint körüli
intervenciós árszint helyett, a gazdálkodók 18-22 ezer forint közötti szinten
kényszerülnek értékesíteni, ami 6 millió tonna termés esetén mintegy 3o milliárd forint
bevételkiesést eredményez .

Az uniós rendtartás lehetőséget biztosít arra, hogy a közvetlen uniós termelői támogatásokat,
a tagországok kormányai megelőlegezzék . Erre rendkívüli nagy szükség van ahhoz, hogy a
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gazdálkodóink el tudják végezni az aratás utáni, nyárvégi, és őszi munkálatokat . (Talaj
előkészítés, vetés) valamint az állattartók, takarmánykészleteket tudjanak vásárolni .

Fentiek alapján kérdezem :

Tervezi a e Kormány, hogy a 111 . negyedévben megelőlegezi a kincstári
egységszámláról a közvetlen uniós termelői támogatásokat a gazdálkodók részére ?

Mikorra várható, hogy a 2oo4. évi nemzeti és uniós támogatási jogcímek és mértékek
végleg tisztázódnak, az esetlegesen szükséges pályázatokat kiírják, a gazdálkodókkal a
szerződéseket megkötik, és a járandóságaikat folyósítják .

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2oo4 . augusztus o9 .

Üdvözlettel :
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